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 В ЄДНОСТІ – СИЛА НАРОДУ
          ГАЗЕТА ВИХОДИТЬ З 25 СЕРПНЯ 1990 РОКУ

ÁÎÉÊIÂÙÈÍÀ
         НАРОДНИЙ ЧАСОПИС ТУРКІВЩИНИ

Сьогодні, 17 лютого, минає 60 років (брильянтове
весілля), як стали на весільний рушник  жителі
с.Ільник – Іван Олександрович і Марія Дмитрівна
Яворські.

Від щирого
серця із цим
ювілеєм їх віта-
ють син Роман
з дружиною Га-
линою, син Ігор;
онук Тарас з
дружиною Хри-
стиною, онук
С в я т о с л а в ;
правнучки Со-
фійка і Ангелінка, та вся велика родина. Ювілярам
вони бажають міцного здоров’я, сил, енергії, родин-
ного тепла, довголіття, радості, Божої опіки в житті.
Нехай Всевишній береже Вас для нас ще багато літ.

Летять роки, як лебеді у вирій.
Життя іде, його не зупинить.
Прийміть вітання наші щирі.
Бажаєм довго ще у парі Вам прожить.
Ми дякуєм Богу, що Ви у нас є
Хай силу й здоров’я Господь Вам дає.
Хай від горя хоронить молитва свята,
Хай легкою буде життєва стежина
На многії-многії і благії літа!
Від щирого серця бажаєм здоров’я,
Без нього не милі ніякі діла.
В здоров’ї – багатство, розум і сила.
І більшого щастя на світі нема.

ÇÂ²Ò ÃÎËÎÂÈ
ÁÎÐÈÍÑÜÊÎ¯

ÃÐÎÌÀÄÈ
за 2022 рік

19 ëþòîãî 2023 ðîêó
смт. Бориня

(Народний дім)
13.00 ãîä.

Запрошуємо усіх жителів
нашої громади до активної

участі та діалогу.

А СВЯТКУВАТИМЕМО
ДЕНЬ

УКРАЇНСЬКОЇ ЖІНКИ
У Верховній Раді України зареєстровано проект За-

кону, №9009, про внесення змін до Кодексу законів про
працю України щодо встановлення українських свят.

Законопроектом пропонується в переліку святкових і
неробочих днів
замість Міжна-
родного жіночо-
го дня 8 берез-
ня, встановити
відзначення 25
лютого Дня ук-
раїнської жінки
(Дня українки).
Таку дату обра-
ли на честь дня
н а р о д ж е н н я
Лесі Українки.

Натомість в
березні автори законопроекту пропонують відзначити па-
м’ять Великого Кобзаря – Тараса Шевченка – в день його
народження – 9 березня.

Крім того, вилучити з переліку святкових днів пропонуєть-
ся “комуністичний рудимент” День праці 1 травня. На-
томість на офіційному рівні хочуть визнати День матері,
який припадає на другу неділю травня.
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Католицький священник Ян Білецький, MIC, який молитвами
допомагає хворим повернути здоров’я, бездітним - народити
дітей, самотнім - зустріти кохання, алкоголікам - кинути пити,
одержимим - повернути свободу. о. Ян Білецький молиться за
хворих і біснуватих. Його молитви про зцілення дієві.

Все почалося, коли у о. Яна важко захворів друг-єпископ і
попросив помолитися за нього. Священник спеціально залишив-
ся в церкві після меси і від щирого серця почав благати Бога
зцілити свого друга. Друг видужав.

Через деякий час, вже інший знайомий, звернувся до священ-
ника з проханням про допомогу. І знов о. Ян молився при вівтарі
зі сльозами на очах. І знов був почутий.

Сьогодні на рахунку священника Білецького тридцять дітей,
яких він вимолив бездітним жінкам, 92 вилікувалися від нарко-
тичної залежності, 3053 - від алкоголізму, дві жінки, зцілені від
сліпоти, і десятки звільнених від біснуватості. А зовсім недав-
но, після закінчення однієї з мес, о. Ян, з неприхованою радістю,
розповів рижанам, що до списку жінок, «відмолених» ним, дода-
лася тридцять перша - журналістка з Києва, яка, у віці 42 роки,
народила хлопчика.

Деколи чудо трапляється відразу, часом - через декілька
тижнів або місяців невпинних молитов (якщо така воля Божа).

- Найдієвіший час для молитов у нашому часовому поясі -
21.00. Тому що за ізраїльським часом воно припадає на 15.00 -
годину, коли помер на хресті розп’ятий Христос, - розповідає о.
Ян.

- У вас є якесь пояснення своїм здібностям?
- Та нема у мене жодних здібностей! - без всякого зовнішнього

прикрашання відповідає священник. - Це Бог творить дива, а не
я. Просто я вірю в Його всемогутність, і тому Він чує наші бла-
гання. Я дуже боюся і дуже не хочу загордитися! Як тільки почну
думати, що володію якимись диво-здібностями, то не зможу
більше допомагати людям. Гріх гордині дуже небезпечний.

- А невіруючим ви теж допомагаєте?
- Звичайно! Говорю: ну, що ви такі невіруючі, давайте молити-

мемося. І ми молимося. Інколи по сім місяців. І Бог посилає лю-
дям те, що вони просять. І я говорю їм: ну ось, а ви не вірили!
Треба лише повірити.

Як і належить священнослужителеві, матеріальної подяки за
свою молитовну допомогу о.Ян не бере. Приймає лише пожер-
твування на месу.

- Божа милість не продається, - з посмішкою говорить о.Ян.
Число «пацієнтів» у священика, зрозуміло, зростає з кожним

роком. Вимолювати у Бога їх прохання о. Яну доводиться по
декілька раз на день. Інколи навіть з телефонною трубкою в
руках - щоб той, що просить і знаходиться на іншому кінці дроту
(тобто в іншій країні), брав безпосередню участь в молитві.

Отец Ян прекрасно знається на комп’ютерних технологіях,
спілкується по скайпу, бере участь в багатьох міжнародних
релігійних форумах.

У рідному Кам’янець-Подільському, та інших містах України,
періодично проводить реколекції з алкоголіками, наркоманами,
курцями. Говорить, що приїжджають на ці «збори» і депутати, і
дипломати, і священники інших конфесій.

Що виганяє бісів.
Отець Ян має офіційний статус екзорциста, який католицька

церква дає священникам, здатним виганяти з людей лукавих
духів.

- Люди взагалі-то дуже бояться цього слова - «екзорцист».
Але статус екзорциста священникові завжди підтверджує єпис-
коп. Тому що даром розпізнавання біснуватості в людині, зви-
чайно, володіє далеко не кожен священник.

І не всякого духа можна вигнати швидко. Про деяких я молив-
ся по півтора року.

І спочатку боявся проводити екзорцизм, хоча мав право.
Молодим був ще, без досвіду. Не знав: що, як, навіщо, як це все?
Ось зараз дуже часто лікарі не можуть поставити людям діаг-
ноз. А діагноз найчастіше в таких випадках - демонічна дія. До-
помогти може лише церква. І та ж шизофренія - це не шизофре-

нія, а демонічна дія.
Тому раніше хвору людину спочатку віддавали на молитву, а

потім – лікареві.
А зараз вважають, що, навпаки, спочатку треба до психоте-

рапевта.
- Вас вчили екзорцизму спеціально?
- Цьому не вчать. Скільки є священників, які не бачили екзор-

цизму і не вірять в нього! Такі люди говорять, що все це вигадки,
дурниці. Будь моя воля, я всіх цих дияконів на рік послав би
екзорцистові на допомогу, щоб помагали. І тоді відразу прийма-
ли б священство з великою вірою, а не так, всліпу. І знали б, що
це дуже небезпечні речі.

Як вберегтися від демонічних дій і уникнути страшних
хворіб:

1. Більшість незрозумілих знаків, символів і зображень, які
настільки актуальні в сучасній моді, небезпечні не лише для
душевного здоров’я людини, але і для її життя в цілому!

Недавно на одній з ваших ризьких вуличок я зустрів цілу гру-
пу молодих людей, на одязі і аксесуарах яких був зібраний про-
сто весь цвіт диявольських знаків. «Мої майбутні клієнти!» -
подумав я. В майбутньому у них обов’язково почнуться про-
блеми. І, на жаль, незнання не врятує їх від відповідальності.

Чом? Тому що сатаністи регулярно здійснюють обряди і риту-
али на всі ці незрозумілі обивателям знаки і символи, і кожен,
хто має їх в одязі, аксесуарах або предметах домашнього інте-
р’єру, автоматично стає міченою людиною. Знайомий вам та-
кий вислів - «мічена людина»? От-то!

Рано або пізно мічених людей наздоганяють нещастя. Одні
починають часто хворіти, інші набувають залежностей, в третіх
- проблеми на роботі, четверті не можуть влаштувати особис-
те життя і так далі. На одних сатаністські програми починають
працювати відразу, на інших - через декілька років.

Мами і тати! Не чіпляйте своїм дітям роги на голову навіть на
карнавалах! Будь-яке зображення рогів - це знак диявола. Не
наряджайте ні себе, ні дітей в модні дрібнички із намальованими
на них черепами і кістками. Череп і кістки несуть дух смерті. Не
випадково, під цим символом, несли з собою смерть пірати і
варвари.

Дівчатка і дівчата дуже люблять прикрашати спину такими
«метеликами». Деякі називають їх знаком миру, а насправді –
це знак Нерона і пацифістів, який символізує кінець Христа.

2. Багато вітальних знаків-жестів, якими, як правило, без-
думно користуються підлітки і молодь, символізують прина-
лежність до темних сил. «Віват, Люцифер!»

І той же нешкідливий жест «рогатка» (мізинець, великий і без-
іменний пальці зігнуті, а середній і вказівний випрямлений) - це
демонстрація тих же ріжок диявола.

3. Походи до ворожок, екстрасенсів і чаклунів - це зрада
Христа!

Тому що люди, які займаються магією і передбаченнями май-
бутнього, свідомо або несвідомо, але укладають пакт з дияво-
лом. Особливо страшні ті з них, хто був хрещений у христи-
янських храмах. Свої обряди вони починають з молитов, а зак-
інчують змовами - це ляпас самому Христу.

Ті, хто ворожить на таро, викликають духів з пекла. Ті, хто
займається відкриттям чакр у людини, - відкривають для демо-
нічних сил і вікна, і двері в душу людини.

4. Захоплення міфологією Тибету, буддизмом, аюрведою,
йогою може обернутися для християнина біснуватістю!

Медитації вводять людину в транс! Люди думають, що вони
релаксують і оздоровляються, а насправді вони входять в кон-
такт з духами, які, звичайно ж, спочатку дуже лукаво обходять
своїх «клієнтів» і заманюють в свої сіті.

Наслідки плачевні: у голові у людей з’являється каша, очки
починають бігати, логіка в діях порушується, виникають часті
депресії. А багато хто дуже часто стає біснуватим.

Страшно те, що люди, захоплені східними релігіями і філософ-
іями, свідомо або несвідомо, ставлять на місце Христа звичай-
них людей, які самовільно (або по волі інших таких же) беруть
на себе право іменуватися вчителями.

ЯК ВИМОЛИТИ ЩАСТЯ?
ЛЕГЕНДАРНИЙ ОТЕЦЬ-ЕКЗОРЦИСТ ЯН БІЛЕЦЬКИЙ
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Дорогу дружину, турбо-
тливу дочку, сестру, любля-
чу матусю та бабусю, жи-
тельку села Гусне – Галину
Іванівну Мацько – з пре-
красним ювілейним днем
народження щиро вітають
чоловік Микола, мама Тео-
дозія; сестри – Любов, На-
талія, Поліна, Марія; брати
– Іван, Ігор, Сергій; швагри
– Іван, Василь, Микола,
Андрій; братови – Валенти-
на, Ірина, Іванна, а також
онуки, племінники, похрес-
ники – та вся велика друж-
на, багата родина.

Ювілярці рідні бажають
міцного здоров’я з роси і
води, життєвої енергії на
довгі роки, мирного неба,
достатку та Господньої опі-
ки, світлої радості, наснаги,
оптимізму. Нехай кожен
день починається тільки з
радісної усмішки та пози-
тивного настрою.

У честь ювілейного,
святкового дня,

Від нас – найкращі наші
слова:

Бажаєм   здоров’я, мно-
гая літ!

Хай довгим і сонячним
буде весь вік.

Хай злагода буде, хай
буде любов,

Хай тисячу раз повто-
ряються знов

Хороші, святкові й пам-
’ятні дні,

Хай Бог помагає завж-
ди у житті.

Ми ж, щоб не бути уперед-
женими, вирішили зверну-
тися за коментарем з цьо-
го приводу безпосередньо
до міського голови. І ось що
він нам сказав: «Так, на ос-
танній сесії справді було
прийнято рішення про моє
стовідсоткове премію-
вання. Хоча напередодні,
на бюджетній комісії, обго-
ворювалося питання про
30%. Під час сесії депута-
ти, з невідомих мені при-

ÏÐÅÌ²Þ
ÃÎËÎÂÀ ÍÅ ÎÒÐÈÌÓª
Минулого тижня у соціальних мережах користувачі

жваво обговорювали рішення Турківської міської ради
про призначення голові – Ярославу Паращичу – щомі-
сячної премії, в сумі 100% від заробітної плати. Думки
висловлювалися різні: хтось це гнівно засуджував,
інші, посилаючись на те, що Ярослав Ярославович
багато фінансово допомагає Армії та вимушено пе-
реселеним особам, стверджували, мовляв, усе пра-
вильно.

чин, вирішили по-іншому і,
відповідно проголосували.
Я особисто був проти
такого рішення і зразу ж
написав заяву про те, що
відмовляюся від будь-якої
премії. А в перспективі,
щоб зняти усі пересуди,
маю намір повернутися до
цього питання на на-
ступній сесії. Відтак буду
просити депутатів скасу-
вати рішення. Принагідно
хочу проінформувати, що

у 2022 році сесія прийняла
рішення про моє 30% пре-
міювання. В першому
півріччі премію я взагалі не
отримував, і лише з липня,
й до кінця року, бухгалте-
рія нараховувала мені доп-
лату, згідно депутатсь-
кого рішення. Я ніколи не
приховував і не буду прихо-
вувати своїх доходів, а та-
кож не звик вихвалятися
тим, скільки я допомагаю
потребуючим  людям та
Армії. Переконаний, найс-
праведливішим суддею для
нас всіх є Бог, і його суд –
об’єктивний. Я відкритий
до спілкування будь з ким і
готовий оприлюднити
свої доходи для всіх заці-
кавлених».

Василь ВАСИЛЬКІВ.

УСПІХИ ЮНИХ
БАНДУРИСТОК

Приємно, що вихованці Турківської дитячої музичної
школи беруть активну участь у різноманітних фести-
валях та конкурсах творчої майстерності, та більше
того – досягають успіхів, які народжуються завдяки на-
полегливості учнів та майстерності наставників. У ре-
зультаті – добра слава про навчальний заклад лине поза
межі Львівщини, а часто – й України.

Ми вже не одноразово писали про уміле наставництво вик-
ладача Оксани Мельник. Сьогодні з приємністю повідомляє-
мо, про чергові здобутки учениці 4-го класу Діани Савки. Вона
стала лауреатом першої премії в двотуровому міжнародно-
му багатожанровому дистанційному фестивалі-конкурсі
«Christmas star-2023». Також перше місце Діана здобу-
ла і в міжнародному фестивалі-конкурсі «Зимова фанта-
зія. Різдвяні візерунки», та третю премію у міжнародному
канадсько-українському фестивалі дитячої та юнацької
творчості.

Першу премію у престижному конкурсі «Christmas star-
2023» здобула ще одна вихованка Оксани Мельник, уче-
ниця 3-го класу – Даріна Ватраль.

Дівчата отримали переможні дипломи, а їхня настав-
ниця, за високі професійні здобутки у вихованні творчого
потенціалу учасників та їх підготовку до міжнародних фе-
стивалів – подяку.

Радіємо, вітаємо і бажаємо подальших успіхів на ниві
музичного мистецтва.

Василь ВАСИЛЬКІВ.
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ÁËÀÆÅÍÍ²ØÈÉ ÑÂßÒÎÑËÀÂ – ÏÐÎ ÏÎ×À¯ÂÑÜÊÓ ËÀÂÐÓ,
ÑÒÀÂËÅÍÍß ÄÎ ÐÎÑ²ßÍ,

Дослідники київського християнства
в Речі Посполитій стверджують, що ко-
лись була неписана домовленість між
православними в Києво-Печерській
лаврі та греко-католиками у По-
чаївській щодо друку літургійних книг:
те, що друкували в Почаєві, вже не 
друкували в Києво-Печерській лаврі.
Чому? Бо книгами ми обмінювалися.

Почаївська лавра була унікальним
центром музичної, духовної, релігійної
та міжнародної культури.

Очевидно, коли Унія була ліквідова-
на, то російські царі перетворили По-
чаїв на прикордонний форпост. А ра-
дянська влада Почаївську лавру з її 
територією спеціально приєднала
до Тернопільської області, щоби зни-
щити Унію в Галичині.

Тому той, хто прийматиме рішення,
кому надати доступ для молитви, му-
сить враховувати, що Почаївська лав-
ра має історичний зв’язок із нашою
Церквою.

УГКЦ цю історію плекає і пам’ятає.
– Ви кажете, що майно вас не ці-

кавить, але доступ для служіння –
так? Які конкретні кроки ви роби-
те, щоб одержати доступ до По-
чаївської лаври?

– Поки що – ніяких, тому що ми не 
чули про якісь конкретні кроки щодо
зміни статусу цього святого місця. По-
бачимо, які створюватимуться можли-
вості, комунікуватимемо з тими, хто
творитиме нові обставини.

Одна річ – майнові претензії, а ін-
ша – право молитися там, де молили-
ся наші предки. Ми не піддаємо сумн-
іву право власності держави, але хо-
чемо мати доступ до цієї святині.

Ми стараємося розбудовувати своє,
а не чекати, щоб нам щось передали.

– В останні роки бачимо велику
активність ПЦУ. Навіть те, що -
вони зуміли провести Службу Божу
в лаврі, вже багато значить. На ць-
ому фоні Українська Греко-Като-
лицька Церква виглядає досить
повільною. Які кроки ви робите,
щоб не втрачати своїх вірних, аби
вони не переходили до ПЦУ?

– Ми намагаємося навіть під час
війни бути найперше Церквою. І ні в
 якому разі не хочемо стати інстру-
ментом у якихось політичних рухах,
навіть якщо вони суперпопулярні.

(Закінчення. Початок у №6) Очевидно, ми спостерігаємо за пе-
реформатуванням українського пра-
вослав’я. Це – внутрішня православ-
на ситуація, яка має і важливий пол-
ітичний вимір. Ми не беремо в цьому
участі, як не брали участі в рухах дов-
кола Об’єднавчого собору чи отриман-
ня Томосу. Тому не треба чекати якоїсь
нашої активності, бо це внутрішні спра-
ви наших православних братів.

Щодо вірних, то не думаю, що ми 
їх втрачаємо. Ми намагаємося робити
своє. Ми активні там, де маємо бути
активні, де відчуваємо, що це наша
компетенція, наше поле для діяль-
ності.

ß ÎÑÎÁÈÑÒÎ ÐÀÇ ÍÀ Ì²ÑßÖÜ
ÏÎÄÀÞ ÏÀÏ²

ÑÏÈÑÎÊ ÒÈÕ, ÕÒÎ Â ÏÎËÎÍ²
– Хто сьогодні у Ватикані інфор-

мує Папу Франциска про війну в Ук-
раїні?

– Не маю до кінця відповіді на це 
запитання і не можу сказати, якими
каналами інформації він послуго-
вується. Але, знаючи Папу особисто,
скажу, що він не любить бути прив’я-
заним до жодного з каналів. Він, як 
добрий єзуїт, живе за правилом: ми
 порадилися – і я вирішив. Тобто слу-
хає дуже багатьох, але рішення прий-
має самостійно і формує своє бачен-
ня.

Коли йдеться про суспільно-пол-
ітичні обставини чи питання військо-
вих обставин, тут він не є непомиль-
ним. Він може помилятися. Тому дуже
важливим є спілкуватися.

Від початку повномасштабної війни
я особисто дуже інтенсивно з ним
спілкувався.

– Чому ви не відмовили його від
Хресної дороги, коли росіянка й ук-
раїнка спільно несли хрест? Потім
було кілька суперечливих заяв
Папи. Чому ви не вплинули на ньо-
го, якщо постійно перебували з ним
у контакті?

– Ми впливали, як могли.
– Чому не вдавалося?
– Це інше питання. Були причини,

які я, можливо, до кінця не знаю і не-
 розумію. Але ви бачите, що його по-
зиція еволюціонує, як, зрештою, і зах-
ідних лідерів. Пригадайте, як німець-
ка влада реагувала на початку війни
на нашого посла: «За два-три дні вас
не буде, нащо вам допомагати?». Сьо-
годні вже позиція інакша. А Ватикан

живе в інформаційному полі Європи,
й Італії зокрема.

Справді, у мене були відчуття, що 
нас не до кінця розуміють. Я запиту-
вав себе, чому так? І усвідомив: щоб
нас розуміти, треба з нами бути. От,
наприклад, папський нунцій тут із на-
ми. Він нас розуміє, бо ні на день не
 покидав Києва. Тобто що далі від епі-
центру подій, то він по-іншому вигля-
дає. Хоча наша місія інформувати
мала ефект і наслідки.

От ви згадували про Хресну дорогу.
Це ж не була Хресна дорога прими-
рення з росією. Це була Хресна доро-
га, яка щороку відбувається у Вели-
кодню п’ятницю в Колізеї. Її готували
ще до початку великої війни.

Ми про зміст довідалися в понеді-
лок Страсного тижня, а сама подія
відбувалася у п’ятницю. Ми відразу
зрозуміли, що це абсолютно поза кон-
текстом тепер. Ці жести для нас об-
разливі.

– Що ви зробили?
– Найперше – спілкувалися.
– Зателефонували Папі?
– Звичайно!
– Що він сказав?
– Він не міг зрозуміти, у чому про-

тест українців. Адже примирення одне
з головних меседжів християнства.
Як так, що українці сьогодні головний
меседж християнства не сприйма-
ють? Апостол Павло вважав себе апо-
столом примирення.

Я йому кажу: «Святіший Отче, ми 
не говоримо про те, що ми відкидає-
мо ідею примирення. Ми кажемо,
що примушувати нас до примирення
не можна». Тому мій коментар був
таким: «Так, але ще ні».

– Що Папа сказав?
– Він слухав дуже уважно.
– І зробив по-своєму?
– Але що зробив? Жодних підготов-

лених текстів не читали. Тобто вже
анонсованого обряду вони не зміни-
ли, проте жодної інтерпретації, жод-
ного тексту про примирення не було.

Крім того, я спілкувався з іншими
очільниками Ватиканської курії, зок-
рема Державним секретарем, яким
пояснював, у чому мутація поняття
миру, яку провадить росія. Я поясню-
вав, що ідея «принужденія к міру» –
це ідея російської агресії, яку вона
вперше використала проти Грузії. Тому
сьогодні, коли наповнюють релігійни-
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ми символами ідею «принужденія к -
міру» – це справді може створити си-
туацію, що українці взагалі відкинуть
ідею миру як таку.

Спочатку треба перестати нас вби-
вати. Потім потрібно повернути спра-
ведливість – вони мають вийти з на-
шої землі. Має настати момент, коли
злочинець буде названий злочинцем
і буде засуджений, мають бути випла-
чені компенсації Україні й українцям,
які постраждали. Тобто мусять бути
зроблені певні кроки до того момен-
ту, коли ми зможемо почати говорити
про процес примирення.

І зараз я можу стверджувати, що нас
почули. 24 листопада Папа написав
листа до українського народу. Я ду-
маю, що до нього нам треба поверну-
тися і ще раз прочитати. Там Папа ска-
зав все! Не йшлося про якусь дипло-
матію, не йшлося про якісь традиції
посередництва між сторонами, що во-
юють, яких Ватикан завжди дотриму-
вався у своїй політиці. Там мовиться
про серце душпастиря, яке вболіває
за своїх людей.

Ми цього листа читали у всіх наших
парафіях. Тому бачимо, що варто го-
ворити, навіть тоді, коли тебе відразу
не почують, відразу не змінять запла-
нованої акції, але правда про Україну
має свою силу, і ми мусимо її свідчи-
ти.

– Чи великий вплив посла росії
у Ватикані на Папу? Взагалі чи
існує проросійське лоббі у Вати-
кані?

– Думаю, що існує, бо росія дуже
інтенсивно розвивала свої диплома-
тичні стосунки з Ватиканом, вклада-
ла величезні ресурси у пропаганду
своєї культури в Італії, зокрема у Ва-
тикані. Відколи почалася війна на Дон-
басі, вона «бомбардувала» Ватикан
різними ініціативами, серед них і куль-
турними.

Тому, я думаю, що Українська дер-
жава повинна активізувати високояк-
існу дипломатію на цьому рівні, щоб
ми теж там могли бути активно пред-
ставлені.

– Ви бачилися з Папою у листо-
паді. Чи розповідав він про свою
зустріч із керівником Головного
управління розвідки Кирилом Буда-
новим?

– Про зустріч Папи з Будановим роз-
мови не було. Я не хотів запитувати,
бо це було б неетично.

– Яка тоді участь Папи в обміні
полоненими?

– Справді, Папа дуже інтенсивно
залучений до всіх можливих каналів,
щоби звільняти українських полоне-
них. Я особисто щонайменше раз на
місяць подаю список документів на
 військовополонених, бо, відвідуючи
наші громади, постійно чую: «Допо-
можіть!». Кажу людям: «Добре, дайте
конкретну інформацію». І відразу на-
магаюся передавати до рук Папи.
Навіть під час останньої зустрічі пе-
редав папку з документами. І знаю,
що справи рухаються.

Які інструменти має Ватикан? Це –
дипломатичні канали. Наскільки вони
успішні сьогодні? Це питання.

Ми бачимо, що росія зневажає дип-
ломатію. Часом для них дипломатія –
це наче слуга для задоволення
військово-політичних рішень. Тому
наскільки ефективна на сьогодні вза-
галі дипломатична дорога для будь-
якого врегулювання цього протисто-
яння – складно відповісти. Але те, що
Апостольська столиця всі можливі зу-
силля робить, я можу засвідчити осо-
бисто.

ª ÐÈÇÈÊ, ÙÎ ÍÀÌ ÏÎ×ÈÍÀª
²ÌÏÎÍÓÂÀÒÈ ÏÐÈÂÈÄ
ÄÈÊÒÀÒÓÐÈ Â ÓÊÐÀ¯Í²

– Ми вже починаємо бачити бага-
то проблем, які нам доведеться ви-
рішувати після перемоги. Є дуже
багато ран, переживань, нена-
висті. Які ви бачите найбільші вик-
лики перед українським суспіль-
ством після перемоги?

– Щоб побачити все, треба дочека-
тися перемоги. Але вже видно рани,
про які ми згадували, і вони ще дадуть
про себе знати. Ознаки зраненого сус-
пільства будуть дуже різні. Зокрема,
буде великий рівень агресивності й 
конфліктності.

Тому сьогодні всім, хто працює з 
людьми, потрібно бути подвійно муд-
рим, щоб нікого не образити, нікого
не спровокувати. Насправді нині на-
шим священникам на тому етапі до-
волі непросто.

Ми бачимо, що домашнє насильство
зашкалює. І це теж виклик, зокрема і
для Церкви.

Я бачу ще одну важливу проблему,
яка, можливо, ще не так гостро стоїть.
Проте маю відчуття, що суспільство
починає втомлюватися від демократії.

– Я саме про демократію і хотів
вас запитати…

– Є ризик, що нам починає імпону-
вати привид диктатури в Україні. І це -
дуже небезпечно.

Всі роки незалежності України
наша Церква вишколювала громадян
до зрілої особистої відповідальності
за суспільство. Бачимо, що певною
мірою плодом такого виховання була
Помаранчева революція, Революція
Гідності. Суспільство хотіло контро-
лювати владу, стало дуже вимогливим
до неї і не бажало повторювати поми-
лок попередніх революцій.

Я пам’ятаю Майдан 2013–
2014 років. Не було єдиного яскраво-
го політичного лідера, на кого можна
було б повісити відповідальність за -
державу, на відміну від гасел
2004 року, пам’ятаєте? Ющенко!
Ющенко!

Але, на жаль, сьогодні дехто почи-
нає відчувати, що демократія не дає
належного рівня безпеки, що вона
заслабка в реагуванні на виклики.

Появляється втома, яка змушує
віддати відповідальність комусь іншо-
му: я тебе вибрав, а тепер ти сам да-
вай собі раду – я стану збоку і подив-
люся, що в тебе вийде. Ще раз: це ду-
же велика небезпека!

Розуміємо, що світ підтримує Украї-
ну саме тому, що ми хочемо бути
вільною, демократичною державою.
Світ підтримує демократію в Україні –
на противагу тоталітарному режиму
північного сусіда.

Ми не маємо перетворитися на 
внутрішню копію того, хто на нас на-
пав. Психологи говорять про випадки,
коли жертва починає уподібнюватися
свому кривднику.

Тому я закликаю всіх пам’ятати й
розуміти, що війна в Україні – це вій-
на за демократію і цінності.

Ми всі потребуємо справедливого
суду як окремої гілки влади, справж-
нього парламентаризму, справжньої
політичної культури в Україні, яка б
забезпечила певні противаги. Ось
тому виклики справжньої демократії,
прозорого й відкритого суспільства
в Україні після закінчення війни будуть
дуже не простими.

– Наприкінець: чи гріх бажати
смерті?

– Так, гріх. Бо коли я бажаю смерті
іншому, то я сам умираю. Це дуже де-
лікатна річ під час війни.

Інколи мушу зупинити агресора,
навіть ціною його смерті, але тоді
я маю обрати життя для свого народу,
своєї Батьківщини.

– Чи гріх бажати смерті Путіну?
– (Робить паузу та починає сміяти-

ся) Ой, треба буде за нього каятися.
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- Доторкнувся до очей
двох сліпців – і прозріли їм
очі;

- очистив прокаженого;
- воскресив сина На-

їнської вдови;
- оздоровив тещу Апосто-

ла Петра;
- заступився за жінку, кот-

ру хотіли закидати камін-
ням;

- оздоровив 18 років скор-
чену жінку;

- прийшов у цей світ, щоб
понести хресні муки зара-
ди нашого спасіння.

Біблія заохочує нас про-
являти милосердя до інших
людей,  подібно Доброму
Самарянину з притчі, яку
розповів Ісус. Хоча це так не
легко, а інколи дуже тяжко
(не має часу, здається не-
потрібним, не важливим,

ÌÈËÎÑÅÐÄß –
ÂÈÙÅ ÇÀ ÑÓÄ
Ісус Христос є найкращим прикладом для людей, як

чинити милосердя. Згадайте, що написано в Свято-
му Письмі: «І, як вийшов Ісус, Він побачив багато наро-
ду, і змилосердивсь над ними, і їхніх слабих уздоровив».

спрацьовує егоїзм, бай-
дужість).

 Бог же, багатий на мило-
сердя, через Свою преве-
лику любов, що нею Він нас
полюбив, і нас, що мертві
були через прогріхи, оживив
разом із Христом, – спасені
ви благодаттю, – і разом із
Ним воскресив, і разом із
Ним посадив на небесних 
місцях у Христі Ісусі, щоб у
наступних віках показати
безмірне багатство благо-
даті Своєї в добрості до нас
у Христі Ісусі.

Бо спасені ви благодаттю
через віру, а це не від вас,
то дар Божий, не від діл,
щоб ніхто не хвалився.

Бо ми – Його твориво,
створені в Христі Ісусі на
добрі діла, які Бог наперед
приготував, щоб ми в них
перебували.

Апостол Яків, під впливом
Духа Святого, у своєму по-
сланні написав так:  “Бо суд
немилосердний на того, хто
не вчинив милосердя. Ми-
лосердя – бо ставиться
вище за суд”.

Яка користь, брати мої,
коли хто говорить, що має
віру, але діл не має? Чи
може спасти його віра?

 Коли ж брат чи сестра
будуть нагі і позбавлені ден-
ного покорму, а хто-небудь
із вас до них скаже: „Ідіть з
миром, грійтесь та їжте“, та
не дасть їм потрібного тілу,
— що ж то поможе?

Так само й віра, коли діл
не має, – мертва в собі!

Ісус Христос сказав:
«Будьте ж милосердні, як і
Отець (Небесний) ваш ми-
лосердний. Ми можемо
молитися і просити Бога,
щоб Він нам допоміг става-
ти кращими. Просити, щоб
Дух Святий впливав на наші
серця, змінював наш харак-
тер, наповняв нас Божою
любов’ю, миром, довготер-
пінням, милосердям,
вірою.

Бажаємо вам Божого
благословіння та дії Духа
Святого у вашому житті.

ß â³÷íèì êîõàííÿì
òåáå ïîêîõàâ!..

(На основі Біблійного
вірша Єремії 31:3)

Господь промовляє зда-
лека тобі:

– Я вічним коханням тебе
покохав,

Тому виявляю я милість
тобі,

Щоб більше грішити ти
вже не бажав.

Душа вже втомилась, не
хоче так жить,

Є вихід , мій друже,  – до
Бога поклич.

Ісус зрозуміє, пробачить,
звільнить,

Очистить і Духом Святим
– охрестить!

Як милість Господня тебе
огорта

І чуєш ти дотик Ісуса Хрис-
та,

Прийди і покайся, прий-
ми благодать,

Господь хоче вічне життя
тобі дать.

Як сумніви прийдуть –
молися тоді,

Ісус допоможе тобі в бо-
ротьбі,

До тебе він виявив – силь-
ну любов,

Коли на хресті пролив
свою кров..!

Традиційно колектив показав висо-
ку виконавську майстерність і заслу-
жив щирих оплесків глядацької  ауди-
торії. На цей раз організатори не виз-
начали кон-
курсні місця, а
р о д з и н к о ю
Різдвяного свята
стало те, що всі
37 колективів, що
брали участь у
фестивалі, прой-
шлися святко-
вою ходою
містом Лева.

Варто відзна-
чити, що праців-
ники “Центру
культури та дозв-
ілля” взяли ак-

тивну участь у благодійному концерті,
який відбувся 13 січня. Також до захо-
ду долучилися працівники філій сіл
Хащів, Лімна, Жукотин, Вовче, Розлуч,
Явора, Стоділка. Було зібрано 13300

«ЗРОБИ СВІЧКУ ДЛЯ СОЛДАТА»
Минули Різдвяні свята, під час яких КЗ «Центр культури та дозвілля»

Турківської міської ради провів цілий ряд заходів. Зокрема відомий на Тур-
ківщині, й далеко за її межами, колектив «Бойківські переспіви», який
багато років очолює Надія Донець, взяв участь в обласному огляді-кон-
курсі «Нова радість стала».

грн. Це вже четвертий благодійний
концерт, за участі колективу,  з часу по-
вномасштабного вторгнення російсь-
ких окупантів в Україну.

Зараз концертна діяльність не вир-
ізняється активністю, але працівники
“Центру культури та дозвілля” долуча-
ються до різних заходів. З 13 по 19 лю-
того вони зорганізували благодійну ак-
цію «Зроби свічку для солдата», залу-
чивши до цього усі філії. Наступного
тижня в колективі мають намір про-

вести акцію «Вареники –
для солдата». До слова, й
раніше культпрацівники
уже не одноразово  долу-
чалися до допомоги
війську.

Напередодні Великодніх
свят традиційно запрацює
школа писанкарства. Спер-
шу майстер-класи прове-
дуть у філіях, а затим,
підсумковий, – у КЗ «Центр
культури та дозвілля».

Діана ГАРБАДИН,
студентка IV курсу фа-

культету журналістики
ЛНУ ім. І.Франка.

Підготував  Володимир Євангелист.
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Кількість сільськогосподарських тварин, голів 

Назва  
населеного 

пункту 

Загальна 
кількість 
об'єктів 

ПГО 

Кількість 
об'єктів 

ПГО 
з кодом 1 

Загальна 
площа 

земельних 
ділянок 

об'єктів ПГО 
з кодом 1, га. 

велика 
рогата 
худоба 

у т.ч. 
корови свині вівці кози коні 

Розлуч 416 299 494,18 155 74 81 22 29 2 
Вовче 505 505 723,93 351 289 330 8 34 108 
Присліп 347 326 459,14 440 330 180   100 
Шум’яч 173 141 266,95 133 113 64   40 
Хащів 162 134 194,35 85 47 40 19 10 18 
Лопушанка 131 100 181,40 107 53 47   40 
Ісаї 332 275 319,00 130 94 14 9 26 16 
Завадівка 357 286 266,74 207 142 52 12 2 9 
Лосинець 267 224 269,02 252 185 56  4 12 
Мельничне 288 185 270,24 203 121 45  6 15 
Ясенка-Стецьова 68 68 99,64 65 36 21   13 
Ясениця 264 215 190,42 154 86 80   12 
Кіндратів 76 73 106,91 80 48 36   7 
Ільник 436 404 352,12 285 223 60  12 26 
Ліктів 72 33 121,58 48 27 9  2 11 
Радич 149 135 106,69 97 82 14  1 6 
Явора 671 373 346,41 281 131 139 4 33 5 
Мала Волосянка 194 91 93,51 91 42 44 6 10 6 
Стоділка 125 100 83,54 89 38 51 2 12 1 
Бережок 61 49 84,90 53 33 25   3 
Жукотин 184 169 304,40 171 98 82   22 
Лімна 367 318 451,00 339 198 187 26 10 52 
Дністрик-
Дубовий 137 131 216,30 92 82 72   28 

Закіпці 163 150 117,60 168 104 27  11 23 
  

² Â ÒÓÐÊ²ÂÑÜÊ²É ÃÐÎÌÀÄ²
ÏÎÐÀÕÓÂÀËÈ ÆÈÂÍ²ÑÒÜ

Минулого тижня ми анонсували оприлюднення звітності наявної живності у Турківській громаді. Попередня
публікація викликала жваве обговорення серед читачів. Багато з них для себе підраховує: а чи достовірна
інформація, чи справді в тому чи іншому селі є стільки корів, овець кіз чи коней, як надруковано. Для прискіпли-
вих любителів статистики хочемо повідомити  про можливі неточності, адже інформацію збирають люди,
яким властиво помилятися. Хоча такі випадки є поодинокими. Відділи економіки обох громад та старости
спрацювали добре, зібравши та систематизувавши важливу і потрібну інформацію.
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– матеріали рекламного характеру.

ÑÏ²Â×ÓÂÀªÌÎ

У ШТУКІВЦІ
ПАЛАВ БУДИНОК

У середу, 15 лютого, на свято Стрітення Господ-
нього, на території Боринської громади виникла по-
жежа. Несвятковим видався день для одних із жителів
с.Штуковець. Близько 16-ї години надійшло повідом-
лення про пожежу в дерев’яному житловому будинку,
розміром 10х11 м. До місця події були направлені вог-
неборці зі смт. Бориня, а також оперативна група Сам-
бірського районного управління.

На момент прибуття пожежного підрозділу, рятувальни-
ки побачили, що вогонь швидко поширюється дерев’яни-
ми конструкціями будівлі. Також існувала загроза переки-
дання вогню на поруч розміщену господарську будівлю.
Через сильне задимлення, рятувальники працювали у
спеціальних апаратах захисту органів дихання та зору.

Та все ж, завдяки злагодженим та професійним діям
надзвичайників, удалось не допустити подальшого роз-
повсюдження вогню та оперативно ліквідувати загорання.
Вже за 40 хвилин пожежу було ліквідовано – у складі однієї
ланки газодимозахисної служби.

Вогнем знищено частину речей домашнього вжитку, а
також пошкоджено стіни, на площі 5 кв.м, та перекриття –
на площі 10 кв.м.

До ліквідації пожежі залучали 4-х вогнеборців та 1 оди-
ницю спецтехніки. Внаслідок надзвичайної ситуації ніхто
не постраждав.

Наш кор.

Учні 2-го класу Ільницького ЗЗСО І-ІІІ ст. висловлюють
щирі співчуття вчительці Іванні Петрівні Блажівській з при-
воду тяжкої втрати – смерті онука – Дмитра-Данила.

Дирекція та профспілкова організація Турківського про-
фесійного ліцею висловлюють щирі співчуття столяру Вікто-
ру Миколайовичу Кузьмаку з приводу тяжкої втрати – пе-
редчасної смерті сина – Ярослава.

Працівники господарської частини Турківського профес-
ійного ліцею висловлюють щирі співчуття столяру Віктору
Миколайовичу Кузьмаку з приводу тяжкої втрати – перед-
часної смерті сина – Ярослава.

Працівники Турківського відділу Самбірської філії
Львівського обласного центру зайнятості висловлюють
щирі співчуття керівнику відділу Мирославі Миронівні Пав-
лик з приводу тяжкої втрати – смерті свекрухи.

ÒÓÐÍ²Ð ÍÀ
Ï²ÄÒÐÈÌÊÓ ÇÑÓ

У неділю, 12 лютого, у спортивному залі Нижньови-
соцької гімназії, відбувся відкритий благодійний кубок
з волейболу серед дорослих команд Боринської селищ-
ної ради.

Змагання розпочалися з виконання Державного Гімну
України та хвилини мовчання за загиблими Героями. Далі
староста с. Н. Висоцьке, Василь Буштин, та директор Ниж-
ньовисоцької гімназії, Іван Федько, привітали учасників
змагань та побажали хорошої і результативної гри.

Всього у змаганнях, які проходили за коловою системою,
взяли участь 5 команд: дві – з Нижнього Висоцького,  дві –
з Верхньої Яблуньки та команда із с.Заріччя.

За результатами зіграних матчів перемогу здобула пер-
ша команда – з Нижнього Висоцького, срібло здобули
перші верхньояблунці, а замкнули трійку кращих волейбо-
лісти другої команди с.Нижнє Висоцьке.

Кращим гравцем турніру став  Назарій Славітич із ко-
манди переможців.

Під час турніру було зібрано 2850 грн. на підтримку ЗСУ.
А днем раніше, вже вдруге спортсмени Боринської гро-

мади взяли участь у змаганнях з бадмінтону, за програ-
мою ХХХІІ спортивних ігор Львівщини.

Команду представляли Василь Ірод та Христина Роль.
Діана ГАРБАДИН,

студентка IV курсу факультету журналістики ЛНУ ім.
І.Франка.




